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روبــهرو
مصطفی  رحماندوست:

 کتابی را که هدیه می شود حتما باید بخوانم

مصطفی رحمــاندوست متولد اول تیرماه سال ۱۳۲۹ در همدان، 
شاعر، نویسنده و مــترجم ادبیات کودکان و نوجوانان است که تقریبا 
همه او را با شعر »صددانه یاقوت« می شناسند. این چهره ادبیات 

کودک ونوجوان درباره کتاب هایی که خوانده و نخوانده سخن گفت.
 آخرین کتابی که مطالعه کرده اید، کدام کتاب بوده است؟

کتاب  خواندن من مثل همه آدم ها نیست؛ این که کتابی را انتخاب 
کنم و از اول تا آخر بخوانم. من بدجور کتاب می خوانم؛ بر روی هفت، 
هشت موضوع دارم کار می کنم و کتاب هایی در ارتباط با این موضوعات 
را جست وجو می کنم و بر روی میز کارم هست و می خوانم. گاهی 
کتاب های قدیمی و گاهی کتاب هایی به زبان انگلیسی و گاهی فارسی، 

قره قاطی است. اما کتاب هایی نیست که به کار مخاطبان بیایید. 
 کتاب کلاسیک و یا معروفی هست که نخوانده باشید؟

حتما هست. خاطرم نیست که چه کتاب هایی را نخوانده ام؛ رشته 
تحصیلی ام ادبیات فارسی بود بنابراین مقدار زیادی با متون کلاسیک 
آشنایی دارم اما برخی را در حد مدرسه و دانشگاه دیده ام و برخی را 
هم چندبار خوانده ام؛ مثلا کشف المحجوب را دوبار خوانده و بررسی 
کرده ام، تاریخ بیهقی را ۱0  بار خوانده ام. حتما کتاب های کلاسیکی 
هم هست که نخوانده ام؛ مثلا دیوان انوری یا عنصری را نخوانده ام اما 

در حد نیاز کلاس از آنها استفاده کرده ام.
 اولین کتابی را  که خوانده اید، خاطرتان هست؟

کتاب درسی بوده؛ در زمان ما کتاب غیردرسی خیلی کم بود و ما 
مجبور بودیم برای مطالعه در چاه بزرگسالی بیفتیم.

 کتابی هست که از خواندنش پشیمان شده باشید و یا 
نصفه رها کرده باشید؟

کتاب های زیادی را نصفه رها کرده ام اما پشیمان نشده ام. در واقع 
هیچ گاه از مطالعه چیزی پشیمان نشده ام. ولی کتاب های زیادی 
بوده که دیده ام، خواندن آن را ادامه نداده و یا به دردم نمی خورد و 

رها کرده ام. 
 چه کتابی را دوست داشتید که شما آن را می نوشتید و نام 

شما پای آن کتاب بود؟
یعنی فکر می کنید من خیلی باید حسود باشم؟! )با خنده( من در 
حد لذت بردن از این که فلانی نصف سن من را دارد اما عجب چیزی 
به ذهنش رسیده یا فلانی ۱0 سال هم از من عمرش بیشتر است اما به 
چه سوژه خاصی رسیده چقدر حض کرده ام. اما همیشه فکر کرده ام 

روزی من نبوده که آن را بنویسم و روزی من چیز دیگری بوده است.
 همه ما گاه کتاب هایی داریم که در کتابخانه های مان در 
نوبت خوانده شدن هستند، کدام کتاب ها در کتابخانه شما 

چنین وضعیتی دارند؟
خیلی وقت ها کتاب هایی را به من هدیه می دهند و کتاب هایی را 
می بینم و می خرم و فکر می کنم حتما باید بخوانم شان. کتابی را که 
هدیه می شود حتما باید بخوانم که اگر فردای روز در جایی باهم قرار 
بگیریم، بتوانیم حرف بزنیم و کتابی که می خرم به هر دلیلی مطلوبم 
بوده و باید بخوانمش. از کتاب های هدیه شده یا خریده شده و نخوانده 
در کتابخانه من زیاد است. ولی قصه آن جایی به من آرامش می دهد 
که می گویم اگر آنها را نخوانده ام، عوضش کارهای خواندنی دیگری 
روی میزم بوده که برای کاریم باید آنها را می خواندم. یکی از بدترین 
و تاسف آورترین کارهایی که دارم این است که سالی دو روز را برای 
برای وجین کردن کتاب های کتابخانه ام انتخاب کرده ام یعنی سراغ 
کتاب هایی می روم که در کتابخانه هست و جا ندارم و کتاب هایی را 
که خوانده ام بیرون می آورم و می گذارم در کارتن و به کتابخانه هایی 
که لازم دارند، اهدا می کنم اما جای تاسف این است که برخی از 
کتاب هایی را که حتی خریده ام، نخوانده ام و می بینم دیگر زمانش را 
ندارم یا از زمان خواندنش گذشته و می گذارم در کتاب های وجین شده 

تا لااقل دیگری ای بخواند.
 بهترین کتاب هایی که هدیه گرفته  و یا هدیه داده اید، 

کدام کتاب ها بوده اند؟
تقریبا هفته ای نیست که من هفت  هشت کتاب هدیه نکنم یا یکی  
دو کتاب هدیه نگیرم. خیلی زیاد است. برخی را که امضا دارد و صاحب 
امضا برایم ارزشمند است، جمع کرده ام اما برخی را در کارتن هایی 
قرار داده ام که اگر خدا توفیق دهد کتابخانه تخصصی کتاب کودک و 
نوجوان راه بیندازم و آنها را بفرستم آنجا. نمی توانم بگویم چون تعداد 

زیاد است.
 دوست دارید کتاب هایی را بخوانید که شما را به لحاظ 

احساسی درگیر کند یا به لحاظ فکری؟
 آدم به هر دو نیاز دارد؛ گاهی فرد نیاز دارد کتابی بخواند که با 
خود و باورهای درونی اش بجنگد مخصوصا در سال های اخیر از 
این دست کتاب ها خوانده ام اما گاهی نیاز دارد با کتاب آرامش پیدا 
کند. گاهی کتاب های بالینی در دست  دارم که آرامش بخش است، 
فارسی و انگلیسی و عربی. گاهی کتابی را باز می کنم و شگفتی یک 
صفحه اش باعث می شود  همان را بالای سرم بگذارم و یواش یواش 
بخوانم. به هر دو نیاز داریم. انسان نیازمند این است که هم فکر خود 
را با کتاب هایی که مخالف فکرش است نقد و نو کند و هم نیازمند این 
است که حس های آرام بخش از کتاب ها بگیرد. من هم سعی می کنم 

مثل همه باشم.
 کتابی که احساسات شما را بیشتر از بقیه برانگیخته، 

کدام کتاب بوده است؟
هر کتابی در یک زمانی احساسات را برمی انگیزد. اوایل دوره کرونا از 
من می پرسیدند چه کتابی را  بخوانیم می گفتم »طاعون« آلبر کامو را 
بخوانید، »کوری« را بخوانید درحالی که زمانی که »طاعون« را خواندم 
اصلا احساساتم را برانگیخته نکرده بود اما در دوران کرونا آن را دومرتبه 
خواندم و به این فکر کردم بیماری همه گیر و سخت با همت مردم از 
بین می رود و ناامید نباشیم. الان دارم فکر می کنم هر کتابی در زمانی 
برای آدم مهم است؛ گاهی به این فکر می کنم که در روزگاری برای 
پیداکردن کتابی چه زحمتی کشیده ام و این طرف و آن  طرف رفته و 
خودم را به در و دیوار زده ام تا کتاب را پیدا کنم و بخوانم و ببینم چه 
خبر است اما خیلی زود دیده ام که خبری نبوده اما در آن روزگار نظرم 
را جلب کرده. حالا بستگی دارد انسان در چه حال و هوایی باشد و این 
حال و هوای دور و بر خیلی کمک می کند انسان کتابی را بخواند که 

شاید چند سال بعد  به خود بخندد که چقدر دنبال کتابی بوده است.

 بهزاد خداویسی تا به امروز در سریال های 
خاطــره انگیزی همچون »روزگــارجوانی«، 
»مدرسه مادربزرگ ها« و »فــاکتور هشت« 
بازی کرده است، اما قطعا یکی از ماندگارترین 
نقش آفرینی های این بازیگر به حضور در سریال 
»سرنخ« و در قالب شخصیت »مصطفی نجم« 
بازمی گردد. خداویــسی در کنــار جهانبخش 
سلطانی به عــنوان دو کاراکتر اصلی سریال 
کیومــرث پوراحمــد، شمایلی جدید از پلیس 
ایرانــی را به نمایش گذاشتند و در کنار هم؛ 
گره از بسیــاری معماهای پیچیده باز کردند. 
خداویسی که در سال  های اخیر بیشتر بر نوشتن 
و کارگردانـی متمــرکز شده است، فیلمنامه 
سری دوم »سرنــخ« را در ۳۲ قسمت به رشته 
تحریر درآورده و امیــدوار است که پیش تولید 
سری جدید این مجموعه خاطره انگیز به زودی 
آغاز شود. خداویسی همچنین اظهار امیدواری 
می کند سری جدید سریال »سرنخ« هم با 
قصه های لطیف و انسانی اش و با کاراکترهای 
محبوبی که در حافظه مردم ثبت شده است، 
بتواند دوباره خاطره آفرینی کند. سریال »سرنخ« 
به نویسندگی و کارگردانی کیومرث پوراحمد 
این روزها بر روی آنتن شبکه آی فیلم است. به 
همین مناسبت، »فارس« با بهزاد خداویسی 
گفت وگویی انجام داده که در ادامه می خوانید. 
پروین دخت  مرحومه  سلطانی،  جهانبخش 
یزدانیان، رضا کیانیان، محمدرضا فروتن، افسانه 
بایگان، لیلی  رشیدی، ایرج  نوذری و مجید 
مشیری از دیگر بازیگران سریال »سرنخ« 

هستند.
 آقای خداویسی با وجودی که پیش از 
این نیز چندین مرتبه صحبت هایی مبنی 
بر ساخت سری دوم سریال »سرنخ« مطرح 
بوده و البته هیچوقت هم به نتیجه نرسیده، 
اما به نظر می رسد این دفعــه قضیه جدی 
است. گویا کار نگارش فیلمنامه هم بر 

عهده شما بوده است؟
دغدغه ساخت سری دوم سریالی به محبوبیت 
»سرنخ« که مخـــصوصا تــداعی گر خاطرات 
دهه  70 است و همزمانی  اش با سریال های 
خاطره انگیز دیگری که تلویزیون آن سال ها را در 
ذهن مردم ماندگار کرد، بیش از یکسال است که 
در ذهنم مطرح شده  است. هر چند خبر دارم که 
پیش از این نیز زمزمه هایی برای ساخت سری 
دوم مطرح بوده که به سرانجام نرسیده  است؛ اما 
امیدوارم این دغدغه  تازه، سرانجام نیکویی داشته 

باشد و »سرنخ۲« با قصه هایی انسانی و لطیف و 
با کاراکترهای محبوبی که در حافظه مردم ثبت 
شده  اند، دوباره خاطره  آفرینی کند. در حال 
حاضر بیش از نیمی از فیلمنامه نوشته شده  است 
و مشغول مذاکرات اولیه برای آغاز پیش  تولید در 

بهار سال آتی هستیم.
 آیا همــه شخصیت  های سری اول در 

سری جدید هم حضور دارند؟
دو شخصیت اصلی روایت »سرنخ« شامل 
امیرحسین اوصیــا با هنرمندی جهانبخش 
سلطانی و مصطفــی نجم که من نقشش را بازی 
می  کردم، طبیــعتا در این سری نیز خواهند 
بود، البته کمــی جاافتـاده  تر از آن سال ها و با 
گردی از عبور زمان بر موهایشان، اما یک جای 
خالی غم  انگیز داریم که مربوط است به خانم 
پروین دخت یــزدانیــان، خانوم  جان شیرین 
قصه  های »سرنخ« که متاسفانه سال هاست دیگر 

در میان ما نیستند.
 چگـونه شــد که خودتـان نویسنده 

سری جدید »سرنخ« شدید؟
از آنجا که مدت هاست بیش از بازیگری به 
نوشتن فیلمنامه و داستان مشغولم و البته 
کارگردانی هم می  کنم و از طرف دیگر از آنجا 
که حسی عاطفی نسبت به »سرنخ« و خاطرات 
خوب این سریال داشتم و از محبوبیت آن در 
میان مردم هم باخبر بودم، حس کردم این 
توان و مهم تر از آن رغبت و اشتیاقش را دارم که 
شروع کنم به نوشتن فیلمنامه های سری دوم و 
کمی هم که پیش رفتم توانستم نظر دکتر نسیم 
خلیلی را هم به عنوان دوستی که می دانستم 
مثل خودم عشق فراوانی به نوستالژی روایت های 
قدیمی تلویزیون دارد،  به همکاری برای نوشتن 
این فیلمنامه ها جلب کنم و از این رو، بقیه کارها 
را با همفکری یکدیگر و عشق به خاطراتی که از 

»سرنخ« داشتیم، پیش بردیم.
 قــرار است سری جدیــد در چنــد 

قسمت ساخته شود و برای کدام شبکه؟
تلاش و تصمیم بر آن است که مجموعه را 
در ۳۲  قسمت ببندیم. امیدوارم که شرایط و 
امکانات هم با ما همراه شود و این اتفاق بیفتد؛ 
اما اینکه سریال از کدام شبکه پخش بشود، هنوز 

قطعی نیست.
 حرف یا خاطـره  ناگفته ای از سری اول 

سریال »سرنخ« دارید؟
وقتی »سرنخ« را بازی می  کردم، خیلی جوان 
بودم،؛ تقریبا سی ویک ساله. با اینکه از ۹  سالگی 

بازی می کردم و فیلم  می دیدم اما دهه هفتاد، 
دهه طلایی و پرکار حرفه ای من بود و در همان 
سال های جوانی، بهترین کارهایم را بازی کردم؛ 
مثل فیلم های خمره و ضیافت و سریال های 
روزگار جوانی و البته »سرنخ«. امروز که پس از 
سال ها آن فیلم  ها و سریال  ها را می بینم، حس 
می کنم که زمــان مثل باد گذشته و من هنوز 
هم همان جــوان ۳0  ساله ام که شورمندانه دلم 
می خواهد مصطفــی نجم باشم؛ کارآگاهی که 

گاهی برای متهمان گریه می کرد.
 با توجه به فاصله 25 سال میان ساخت 
ســری اول و دوم »سرنخ« آیا به نظرتان 
سری جدید هم برای مخاطبان امروزی 

تلویزیون جذاب خواهد بود؟
فکر می کنم اساسا یکی از جذابیت  های اصلی 
سری دوم سریال همین بازآفرینی موقعیت  های 
نوستالژیک گذشته در زمان حال باشد، مثل 
یک جور تجــدید دیدار با آدم  هایی که از آنها 
خاطره داریم. حتمــا بــرای مردم و مخاطبان 
این سریال جذاب و دلنشیــن است که ببینند 
در این ۲5 سال پرافت و خیز چه بر سر اوصیا و 
نجم آمده و جهانشان چه شکلی شده است. این 
جاافتادگی و طنز ملایم و لطیفی که تلاش کردیم 
در دیالوگ  های سری دوم بگنجانیم هم دقیقا 
در راستای همین جذابیتی ا ست که به نظرم 
برای مردم حتما وجود دارد. بازگویی خاطرات 
کاراکترها و بازگشت برخی از شخصیت  های 
سری قبلی در شکل و هیاتی روزآمد می تواند 
برای مخاطبان امروزی تلویزیون هم جذاب باشد.

 آیا بیننده شبکه آی  فیلم هستید؟
دارم  دوست  بدهد  دست  فرصتی  اگر 
سریال  های شاخص سال های گذشته را از نو 
ببینم و این روزها مخصوصا اگر وقت کنم حتما 
»سرنخ« را بازبینی می کنم، هر چند که برای 
نوشتن فیلمنــامه  های سری دوم مدام به آن 
سال ها و آن سریال رفت و برگشت  های مکرر 

داشته  ام.
 غیر از نوشتن فیلمنامه »سرنخ« در کار 

دیگری هم مشغول هستید؟
این روزها و اساسا این سال ها سخت مشغول 
نوشتن و کارگردانی   هستم. فیلمنامه می نویسم 
و فیلم کوتاه و بلند می  سازم و گاهی هم اگر 
پیشنهاد خوب بازیگری داشته باشم، بازی 
می کنم؛ اما امیدوارم »سرنخ۲« که پروژه 
محبوب من است، برایم یک بازگشت پررنگ تر 

به عرصه  بازیگری باشد.

کارگردان نمایش »سگک« عنوان کرد که با 
تعطیلی دوباره سالن های تئاتری احتمال دارد 
در گروه بازیگران نمایش تغییر به وجود آید. رضا 
بهرامی کارگردان نمایش »سگک« که قرار بود 
این اثر نمایشی را از ۲۲ فروردین ماه در تماشاخانه 
ایرانشهر به صحنه ببرد اما به دلیل قرمزشدن 
شرایط تهران فعلا به تعویق افتاده است، گفت: 
ابتدا قرار بود نمایش »سگک« از ۱۶ فروردین به 
صحنه برود اما با تعطیلی سالن های تئاتری این 
اجرا به ۲۲ فروردین موکول شد که این بار هم 
به دلیل قرمزشدن شرایط تهران اجرا به تعویق 
افتاده است. البته ما آماده هستیم که هر زمان فضا 
و بستر مناسب اعلام شود، نمایش را به صحنه 
ببریم. وی ادامه داد: متاسفانه شرایط امروز کشور 
به دلیل مدیریت کلان نامناسبی است که جریان 
دارد. زمانی که در ایام نوروز فضا برای مسافرت 
مردم باز است مسلما انتقال و جابه جایی ویروس 
را شاهد هستیم. طبق اعلام خود دولت ۳ میلیون 
از افراد شاغل آسیب دیده اند که هنرمندان تئاتر 
هم جزوشان هستند. سه میلیون در جامعه عدد 
کمی نیست و می تواند به آسیب و زیان خانواده ها 
و گروه های زیادی منجر شود. بهرامی درباره 

تغییرات احتمالی که تعویق اجرا ممکن است در 
گروه بازیگران نمایش به وجود بیاورد، بیان کرد: 
بازیگران تئاتر هم مانند همه مردم خرج و مخارج 
دارند و از طریق بازیگری ارتزاق می کنند در حالی 

که وضعیت تئاتر بیش از یکسال 
است که با مشکل روبه رو شده 
بازیگران نیز ترجیح می دهند 
جذب سریال های نمایش خانگی 
و فضای مجــازی شــوند چون 
در این فضا بستر خوبـی بـرای 
حضور بازیگران فراهــم شده 
است. بنابراین نمی توان انتظار 
داشت که بازیگران چــند ماه 
مــعطل اجرای نمایشــی شوند 
که روی صحنه رفتن یا نرفتنش 
مشخص نیــست. وی در پایان 
صحبت هایش بیان کرد: درباره 
نمایش ما نیز همین مساله صدق 
می کند چون ۲ نفر از بازیگران 
نمایش قرارداد دارند و اواخر 
اردیبهشت  اه باید سر پروژه های 
دیگری بروند بنابراین احتمالا 

تعطیلی دوباره سالن های تئاتر به نمایش ما لطمه 
می زند و مجبور به تغییر بازیگران خواهیم شد. 
در هر حال فعلا باید منتظر تــصمیمات مدیران 

باشیم.

رضا بهرامی مطرح کرد

لطمه ای که کرونا به تئاتری ها می زند

»فرهادآئیش«
بازیگر»کوزوو«

شد

فیلــم سینمــایی کــوزوو به 
کارگردانی میثــم هـاشمی طبا و 
تهیه کنندگـی حســن کلامـی 
با حضور فرهاد آئیش در مقابل 
دوربین کلیــد زده شــد. کوزوو 
بــراساس فـیــلمنــامــه ای از 
میثم هاشمی طبا در ژانر کمدی 
ساخته می شود. دیگر بازیگران این 
فیلم که از چهره هــای شنــاخته 
شده سینما هستند به زودی معرفی 
می شوند. از جمله عوامل این فیلم 
سینمایی می توان به مدیرتولید: 
بهزاد هاشمی، جانشین تهیه کننده: 
مهــدیا عــابدی، دستیــار یک 
کارگردان و برنامه ریز: جواد گنجی، 
مدیر فیلمبرداری: بهرام بدخشانی، 
صدابردار: امید عاشــوری، طراح 
صحنه و لباس:  اصغــر نژادایمانی، 
طراح گریم: محســن دارسنــج، 
منشی صحنه: مارال فتحی، مدیر 
تدارکات: مهــدی عبــاسی پــور، 
عکاس: کوروش جوان، گرافــیست 
و مدیــر تبلیــغات: محمــدرضا 
بهشتی نژاد و مشاور رسانه ای: مریم 

قربانی نیا اشاره کرد.

مجید عباسی: 
تولید »دست انداز« ادامه دارد

مجیــد عباسی با اشاره به وقفه چندین 
ساله تلویزیون در تولید مجموعه های طنز 
آیتمی از ادامه تولید مجموعه »دست انداز« 
با همین رویکرد خبــر داد. مــجید عباسی 
تهیه کننده مجموعه طنز »دست انداز« که 
در ایام نوروز ۱۴00 به کارگردانی شهاب 
عباسی روی آنتن شبکه نسیم رفت درباره 
این مجموعه بیان کرد: طنز آیتمی یا همان 
طنزکوتاه جایگاه خاصی بین مخاطبان دارد 
و مثل لطیفه های تصویری است که اتفاقا 
در نقد اجتماعی و نقد مسائل روز تاثیر 
به سزایی دارند. وی ادامه داد: امروزه به قدری 
سرعت زندگی بالا رفته است که گاهی 
مخاطب نمی تواند زمان زیادی برای تماشای 
برنامه های تلویزیون اختصاص دهد. به همین 
دلیل اخیرا برنامه های آیتمی در سراسر دنیا 
با اقبال گسترده ای مواجه شده است و نیاز 
به آن نیز بیشتر شده است. عباسی درباره 
به روزبودن ویدئوهای فضای مجازی در زمینه 
طنز و رقابت این مجموعه تلویزیونی با آنها 
نیز عنوان کرد: اگرچه در فضای مجازی به 
این نوع طنز زیاد پرداخته می شود اما همواره 
جای خالی آن در برنامه های تلویزیون 
احساس می شد. به هرحال تقریبا به مدت 
۴ یا 5 سال ساخت طنزهای آیتمی در صدا و 
سیما متوقف شد و به همین دلیل تصمیم بر 
این شد که طنز آیتمی در شبکه نسیم شکل 
بگیرد. این تهیه کننده در بخش دیگر درباره 
نبود بازیگران چهره در »دست انداز« عنوان 
کرد: معمولا خاصیت کار آیتمی اینگونه 
است که بازیگر چهره ندارد و بازیگران خاص 
خودش را دارد. این وقفه چندساله در ساخت 
طنز آیتمی هم باعث فاصله گرفتن بازیگران 
زیادی از این نوع طنزها شد. اما ما بازیگران 
چهره را به عنوان بازیگر مدعو داریم. البته ما 
سراغ تعداد زیادی از بازیگران رفته ایم ولی 
به علت مشغله کاری و تردید در مورد کارهای 
آیتمی، نتوانستند کنار ما باشند. وی در پایان 
بیان کرد: ما امیدواریم بعداز پخش شدن 
قسمت هایی از برنامه از ابتدای نوروز، بتوانیم 
بازیگران مطرح بیشتری در این کار داشته 
باشیم چرا که این مجموعه ۹0 قسمتی است 

و تولید و پخش آن همچنان ادامه دارد.

خبــر 
 »قطار آن شب«

 در جشنواره مُوو بلژیک
فیلــم سیــنمــایـی »قــطار آن شــب« 
به کارگردانی حمیدرضا قطبــی در تازه ترین 
حضور جهانی خود به بخش مسابقه جشنواره 
مُوو بلژیک راه پیدا کرد. فیلم سینمایی »قطار 
آن شب« به کارگردانی حمیدرضا قطبی و 
تهیه کنندگی بهروز رشاد در بخش فیلم های 
خانوادگی جشنواره بین المللی فیلم مُوو 
بلژیک به نمایش در می آید. این جشنواره 
۳۱ فروردین تا ۱۳ اردیبهشت ۱۴00 )۲0 
آپریل تا ۳ مِی ۲0۲۱ میلادی( در ۲ شهر 
بروژ و تورنه بلژیک برگزار می شود. »قطار 
آن شب« پیش از این در جشنواره هایی چون 
اشلینگل آلمان، بارسلون اسپانیا، سینه کید 
آمستردام، المپیای یونان، کودکان چین، 
جیپور، کودکان کلکته، کودکان گوواهاتی، 
دهلی و چِنای هندوستان حضور داشته است. 
این فیلم با اقتباس از رمان احمد اکبرپور در 
ژانر کودک و نوجوان ساخته شده است و 
افشین هاشمی، سیامک صفری و...  به ایفای 

نقش پرداخته اند. 

مسترکلاس
»آبیار«برای
اسکاتلندیها

نرگــس آبیــار، نویسنده و 
کارگردان مطرح سینمای ایران، 
به صورت مجازی در برنامه سینمای 
آزادیخواه در شهــر ادیــنبورگ 
اســکاتلند مستــرکلاس )کلاس 
آموزشی پیشرفته( برگزار کرد. در 
این برنامه سینمایی فیلم »نفس«، 
به کارگردانی نرگس آبیار اکران 
شد و در ادامــه این فیلمساز زن 
ایرانی به پرســش های مخاطبان 
برنــامه که به صورت مجازی برگزار 
می شد؛ پاسخ داد. در فیلم سینمایی 
»نفس« ساره نــورمــوسوی، پانته آ 
پناهی ها، مهران احمدی، گلاره 
عبــاســی، سیامک صفــری، 
شبــنــم مقــدمی، جمــشید 
هــاشــم پور، محمدرضا شیرخانلو، 
ساقی زینتـی، علی خان بابایی، 
احسان قاسمی، روژان آراوند، آتیه 

جاوید ایفای نقش کرده اند.

بهزاد خداویسی: 

دهه 70 سال های طلایی بازیگری ام بود
   فصل دوم »سرنخ« هم جذاب خواهد بود


